
Temaplan naturmangfold - høringsinnspill fra bondelagene i Asker  
 
Asker og Bærum Bondelag, Røyken Bondelag og Hurum Bondelag har følgende innspill til Temaplan 
naturmangfold i Asker: 
 

Generelt 
Vi er relativt godt fornøyd med kommunens overordnete strategi som den er gjengitt i punkt 9.2. – 
Sammenstilling av mål, innsatsområder og strategier.  
 

Nullvisjon for nedbygging 
Vi merker oss spesielt at Asker kommune skal motvirke fragmentering av jordbrukslandskapet og 
gjennom en nullvisjon unngå nedbygging og omdisponering av dyrka og dyrkbar jord. Dette er helt i 
tråd med bondelagenes grunnleggende holdninger til arealdisponeringer og samsvarer med et stadig 
økende krav om bevaring av den matjorda vi har. 
 
Det er derfor svært skuffende at det i bakgrunnsstoffet og den generelle omtalen av dette punktet 
ikke lenger er en nullvisjon, men tvert imot viser seg å være en tallfestet størrelse, beregnet ut fra hva 
kommunen kan tillate seg å bygge ned innenfor statens jordvernmål for inneværende år. Under dette 
punktet er nullvisjon ikke brukt som et begrep i det hele tatt – her heter det derimot at «…kommunen 
skal sikre viktige jordbruksområder og kulturlandskap i landbruket, og unngå nedbygging av dyrket 
mark i samsvar med det nasjonale jordvernmålet. For Asker vil dette tilsvare en grense for 
omdisponering på maksimalt 13 dekar i året.»  
 
Vi ber om at kommunen står ved nullvisjonen og stryker den «tillatte» nedbyggingsraten fra planen. 
Null nedbygging er null nedbygging – og ikke 13 dekar, eller et annet tall større enn null. 
 

Arealer i full drift  
Bondelagene stiller seg bak kommunens ønske om oppfølging av driveplikten, og er også fornøyd 
med at kommunen gjennom jord- og konsesjonsloven vil sørge for en drifts- og bruksstruktur som 
ivaretar Askers landbruksarealer. 
 

Beiting 
Temaplan naturmangfold poengterer at beiting av arealer er en grunnleggende forutsetning for at en 
rekke arter skal kunne overleve. En forutsetninger for beiting, er at landbruksarealene i kommunen er 
i full drift og benyttes til matproduksjon og dyrehold. Uten drift på landbruksjorda er det ikke mulig å 
holde beitedyr, og uten beitedyr blir det heller ikke beiting – noe som igjen betyr at det blir færre 
arter i kulturlandskapet og i beiteområdene i utmarka. Konklusjonen blir til slutt at det blir mindre 
naturmangfold og færre arter når jorda ikke driftes og dyr kan sendes på beite. 
 
Når det gjelder skogbruket i kommunens skoger, ønsker vi å peke på at kommunen må sikre 
opprettholdelse av beiteressursene i Marka, og legge til rette for husdyr på utmarksbeite. 
Naturmangfoldplanen må ikke være til hinder for økt bruk av beiteressursene. Som kommunen selv 
skriver, er beiting en forutsetning for opprettholdelse av mange truede arter i kulturlandskapet. Dette 
gjelder også for beiteområdene i Marka, der beiting som tidligere påpekt, danner grunnlag for et rikt 
biologisk mangfold der den foregår.  
 
 



Dialog og samarbeid 
Bondelagene håper at de ulike tiltakene, kontrollene og oppfølgingen innenfor jordbruk og skogbruk 
vil bli gjort i dialog med bondelagene og den enkelte berørte bonde i forkant. Våre ønsker er i stor 
grad de samme som kommunens, men det kan være nødvendig med tilpasninger fra tid til annen, og 
dette vil vi gjerne samarbeide om. 
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